
     Zápisnica zo zasadnutia školskej komisie KSK 
konanej dňa 20. 01. 2010 

   
 

Prítomní:   podľa   prezenčnej   listiny. 
   
Program rokovania: 
 

1. Otvorenie 
2. Zásady tvorby rozpočtu, rozpočtových opatrení a pravidiel rozpočtového                               

hospodárenia Košického samosprávneho kraja 
3. Návrh rozpočtu KSK na roky 2010-2012 
4. Návrh VZN KSK o podmienkach poskytovania soc. služieb a spôsobe určenia úhrady 

a spôsobe platenia úhrady za soc. služby v zariadeniach soc. služieb a zariadeniach 
vykonávajúcich opatrenia soc. ochrany detí a soc. kurately v zriaď. pôsobnosti KSK   

5. Návrh VZN o poskytnutí dotácie na prevádzku a mzdy základným umeleckým 
školám, jazykovým školám a školským zariadeniam v zriaď. pôsobnosti KSK 
a zriaďovateľom neštátnych ZUŠ, neštátnych jazykových škôl a neštátnych školských 
zariadení 

6. Odvolanie a delegovanie zástupcov zriaďovateľa do rád škôl a školských zariadení 
v zriaď. pôsobnosti KSK 

7. Spolufinancovanie projektov zo štrukturálnych fondov EÚ - Premena tradičnej školy 
na modernú 

8. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2010 a Plán úloh 
komisií Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2010 

9. Voľba členov komisií zastupiteľstva neposlancov 
10. Rôzne 
11.  Záver  

 
K bodu č. 1   

 Pracovné rokovanie  otvoril  a viedol Mgr. Viliam Záhorčák   predseda školskej 
komisie. Privítal nových členov komisie a vedúceho odboru školstva Ing. Š. Kandráča. 
Objasnil dôvod zmeny termínu zasadnutia komisie a navrhol členom komisie  oboznámiť sa 
s pôvodným rokovacím poriadkom, nakoľko sa pripravuje nový jednotný rokovací poriadok 
pre všetky komisie. Po navrhovaných úpravách prítomní členovia jednohlasne schválili 
rokovací poriadok. 

 Komisia sa zhodla na termíne najbližšieho zasadnutia v zmysle časového plánu 
zasadnutí Zastupiteľstva KSK na 25.3.2010 o 14,00 hod.  
Ing. A. Halenár navrhoval neskorší čas rokovaní -  väčšina hlasovala za termín 14 hod. 
popoludní. 

V zmysle rokovacieho poriadku predseda komisie navrhol za podpredsedu komisie 
PhDr. P. Mutafova . O návrhu sa hlasovalo a väčšinou hlasov bol pán Mutafov zvolený. 

Predseda komisie informoval členov komisie, že Mgr. Ľ. Petríková požiadala 
o možnosť vystúpiť na rokovaní za Asociáciu súkromných škôl v súvislosti s predkladaným 
VZN. 

Predseda komisie navrhol doplnenie pôvodného programu o materiály predkladané na 
rokovanie zastupiteľstva o body – Spolufinancovanie projektov zo štrukturálnych fondov 
spracovaný odborom školstva a Rámcová obsahová náplň rokovaní Zastupiteľstva KSK 
spracované organizačným odborom.   



Prítomní členovia komisie súhlasili s doplnením  programu rokovania komisie bez 
pripomienok.  

Následne odovzdal slovo vedúcemu odboru školstva, aby predstavil činnosť odboru za 
posledné štyri roky.  

Vedúci OŠ –Ing. Kandráč – podrobne predstavil hlavné realizované úlohy ako je  
racionalizácia škôl a školských zariadení  a schválenie troch  koncepčných materiálov. 
Hovoril o spôsobe financovania škôl a realizovaných energetických auditoch.  V závere 
predstavil zámery na najbližšie obdobie – pokračovať v budovaní centier odborného 
vzdelávania spoluprácou so zamestnávateľmi a venovať sa profilácií jednotlivých gymnázií; 
jednou z priorít pre roky 2010 – 2013 je realizácia opatrení na znižovanie energetickej 
náročnosti objektov škôl a školských zariadení. 

Ing. A. Halenár : bol realizovaný projekt odborom školstva zameraný na hodnotenie 
kvality výchovno- vzdelávacieho procesu ? 

Vedúci odboru školstva  vysvetlil aké druhy projektov sú realizované školami t.j. 
okrem investičných  sú to projekty, ktoré zlepšujú podmienky výchovno-vzdelávacieho 
procesu. Hodnotenie kvality vzdelávacieho procesu zo zákona prislúcha štátnej školskej 
inšpekcii. 

Mgr. Ľ. Petríková  vystúpila na rokovaní komisie ako predstaviteľ Asociácie 
súkromných škôl  s výhradami k návrhu rozpočtu  KSK na rok 2010 v rámci originálnych 
kompetencií, podľa ktorého došlo k zníženiu dotácie pre neštátne základné umelecké školy 
a školské zariadenia. V druhej časti vyjadrila pripomienky súkromných škôl  k navrhovanému 
VZN o poskytovaní dotácie na mzdy a prevádzku  jazykovým školám, základným umeleckým 
školám a školským zariadeniam. Vo vlastnom  školskom zariadení nemá tieto finančné 
problémy, vzhľadom na viac zdrojové financovanie.   

Podrobnejšie informácie sú  uvedené v liste Asociácie, ktorý bude  elektronicky 
distribuovaný všetkým členom školskej komisie.  

Reakcia vedúceho OŠ na vystúpenie Mgr. Petríkovej: V príjmovej časti rozpočtu KSK 
chýba cca 500 mil. Sk oproti pôvodnej výške v roku 2009 a potrebe pre rok 2010. Pri 
prerozdelení rozpočtu v programe  vzdelávanie sa vychádzalo z priemernej hodnoty dotácie 
pre naše školské zariadenia, nakoľko samosprávny kraj na základe platnej legislatívy má 
povinnosť vytvárať podmienky pre realizáciu výchovno-vzdelávacieho procesu na SŠ  a ŠZ 
v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK. Oproti tomu na financovanie miezd a prevádzky 
neštátnych školských zariadení samosprávny kraj poskytuje dotáciu, ktorá je jedným zo 
zdrojov financovania týchto zariadení. 
 Výpočet výšky dotácie je aj v tomto roku podľa údajov a vzorcov, ktoré sa používali 
v predchádzajúcom období. Rozdiel je okrem aktuálnych štatistických údajov vo výške 
dotácie určenej príslušnou legislatívou a v objeme finančných prostriedkov, ktoré na tento 
účel z rozpočtu  KSK môžeme použiť. 
 Rok 2010 je z pohľadu tejto problematiky výnimočný: 

- vzhľadom k začiatku volebného obdobia sa rozpočet pre rok 2010 schvaľuje až vo 
februári 

- účinnosť novej legislatívy ukladajúcej povinnosť KSK vypracovať VZN 
o poskytovaní dotácií..., je od 1.1.2010 

Povinnosť oznámiť výšku dotácií pre KSK je okrem lehoty danej Zákonom o štátnom 
rozpočte (30 pracovných dní od nadobudnutia jeho účinnosti) daná aj uvedenými 
skutočnosťami. Predpokladáme teda, že poskytnutie 1/12 dotácie v nasledujúcich rokoch 
nebude limitované a bude realizovateľné už od januára vrátane uzatvorenia zmlúv medzi 
KSK a neštátnymi zriaďovateľmi.  

 
 



K bodu č. 2 
Ing. M. Karafová – vedúca odboru financií k zásadám tvorby rozpočtu uviedla, že  

dôvodom predloženia zásad tvorby rozpočtu  v úplnom znení sú dve hlavné zmeny – tvorba 
centrálnej rezervy a spôsob predkladania podkladov k rozpočtu priamo na odbor financií. 

Prítomní členovia komisie jednohlasne  podporili predložený materiál na rokovanie 
zastupiteľstva  
  
K bodu č. 3 

Návrh rozpočtu KSK na roky 2010-2012 vychádza k prognózy vývoja daňových 
príjmov.  

Výdavková časť rozpočtu pre veľký výpadok daní  pokrýva najnutnejšie potreby 
jednotlivých zariadení  a splácanie záväzkov KSK. Splátky úverov a záväzky KSK 
predstavujú čiastku 9 500 € .V mzdovej oblasti nie sú vykryté nenárokovateľné zložky miezd.  
V rámci rozpočtu je vytvorená centrálna rezerva v objeme 800 tis. €, ktorej časť je účelovo 
viazaná. 

Rozvoj kraja je plánovaný z prostriedkov EÚ, z úverových zdrojov a minimálne 
z predaja majetku KSK. 
Ing. M. Karafová  reagovala na otázku  možnosti zlepšenia financovania neštátnych školských 
zariadení – existuje len čiastkové riešenie, ktoré  je už  zapracované v návrhu VZN 
o poskytnutí dotácie na mzdy a prevádzku    

Prítomní členovia komisia  jednohlasne podporili predložený materiál na rokovanie 
zastupiteľstva.  

  
K bodu č. 5 
 K navrhovanému VZN Ing. Š. Kandráč uviedol – prehľad spôsobu financovania 
neštátnych ZUŠ, jazykových škôl a školských zariadení v priebehu rokov 2007- 2009 
z ktorého vyplýva, že pričom  daňové príjmy klesali, rástli  výdavky  pre dotácie na 
financovanie neštátnych škôl a školských zariadení, spolu s ich celkovým počtom. Legislatíva 
ukladá samosprávnemu kraju  povinnosť určiť výšku dotácie na mzdy a prevádzku na žiaka 
ZUŠ, poslucháča jazykovej školy a dieťa školského zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti 
KSK.  Z tejto dotácie KSK najmenej 88%  poskytne zriaďovateľovi cirkevnej ZUŠ, jazykovej 
školy alebo  školskému zariadeniu na základe žiadosti na obdobie rokov 2010-2011. 
V prípade súkromných škôl a zariadení – zriaďovateľ môže požiadať samosprávny kraj 
o dotáciu. 
 KSK rozdelil zostávajúcu finančnú čiastku pre súkromné zariadenia, čo predstavuje 
44% z dotácie na žiaka základnej umeleckej školy, jazykovej školy a školského zariadenia  
v pôsobnosti KSK. 
 KSK v záujme zmiernenia dopadu financovania neštátnych školských stravovacích 
zariadení navrhuje zaviazať časť  z finančnej centrálnej rezervy, aby nedošlo k likvidácii 
stravovacích zariadení. V závere svojho vystúpenie uviedol aj fakt, že KSK ako prvý 
samosprávny kraj začal kontrolovať účelnosť využitia finančnej dotácie u neštátnych 
zriaďovateľov. Zistené nedostatky znamenajú  u jednotlivých zariadení povinnosť vrátiť časť 
alebo aj celú dotáciu. 

A. Halenár – nesúhlasí s týmto znením VZN a do budúcna je za podporu škôl, ktoré 
dosahujú dlhodobo dobré výsledky.  

Prítomní členovia komisia  podporili predložený materiál na rokovanie zastupiteľstva.  
  
 K bodu č. 4 
 Ing. Z. Jusková – vedúca odboru sociálnych vecí uviedla, že hlavným dôvodom 
predkladania návrhu uvedeného VZN je od 1.1.2009 platnosť zákona č. 448/2008 Z. z. 



o sociálnych službách, ktorý vymedzuje novú pôsobnosť vyšším územným celkom. Výšky 
úhrad od klientov uvedené v návrhu ostávajú nezmenené v porovnaní s úhradami uvedenými 
vo VZN č. 3/2003. 
 Zo strany členov komisie neboli žiadne otázky a prítomní členovia komisie  
jednohlasne podporili predložený materiál na rokovanie zastupiteľstva. 
 
K bodu č. 6   
 Uplynutím funkčného obdobie poslancov zaniká aj členstvo v radách škôl a školských 
zariadení. Na základe výsledkov volieb do orgánov samosprávnych krajov na nové funkčné 
obdobie dochádza k delegovaniu novo zvolených poslancov do rád jednotlivých škôl. 
Predložený návrh je spracovaný na základe výstupov z rokovania vedenia KSK, konzultácie 
s poslancami prítomnými na rokovaniach jednotlivých komisií. 

Prítomní členovia komisie jednohlasne podporili predložený materiál na rokovanie 
zastupiteľstva.  
  
 K bodu č. 7 
 Spolufinancovanie projektov zo štrukturálnych fondov EÚ – Opatrenie 1.1.Premena 
tradičnej školy na modernú. Ing. Kandráč - 25 stredných škôl reagovalo na výzvu 
o nenávratný finančný príspevok zo štrukturálnych fondov predložením  projektov, ktoré  
požadujú  5% spolufinancovanie  v celkovom objeme 440 tis. €   
   Prítomní členovia komisie jednohlasne podporili predložený materiál na rokovanie 
zastupiteľstva. 

   
 
 
 K bodu č. 8 
 Rámcová obsahová náplň zastupiteľstva KSK na I. polrok 2010 – predstavuje prehľad 
plánovaných materiálov po jednotlivých odboroch Úradu KSK, ktoré budú zaradené do 
programu rokovania jednotlivých zasadnutí Zastupiteľstva KSK v I. polroku 2010. 

Prítomní členovia komisie jednohlasne podporili predložený materiál na rokovanie 
zastupiteľstva. 

Z uvedenej rámcovej obsahovej náplne vyplýva aj Plán úloh komisie na I. polrok 
2010, ktorý je súčasťou materiálu. 
Návrhy členov komisie:  
Ing. Halenár navrhol: 

- vypracovať  projekt pre aktivity zamerané na mimoškolskú činnosť mládeže. 
Členovia komisie prejavili záujem o výjazdové zasadnutia komisie na školách v rámci 
kraji. 

- Zvážiť možnosti spracovania projektov zameraných na hodnotenie kvality  výstupov 
škôl. 

Členovia komisie prejavili záujem o výjazdové zasadnutia komisie na školách v rámci kraji. 
 
K bodu č. 9 

Voľba členov komisií zastupiteľstva neposlancov : 
 Predseda komisie Mgr. Záhorčák navrhol zohľadniť regionálny aspekt pri výbere 

členov komisie  a Ing. A. Halenár  preferoval kvalitu navrhovaného člena pred regionálnym 
aspektom. Predseda komisie  vyzval poslancov, aby  mu do 25.1.2010 predložili návrhy na 
členov školskej komisie – neposlancov, ktoré bude prezentovať na zasadnutí   Zastupiteľstva 
KSK. 
 Prítomní členovia komisie súhlasili s týmto postupom.   



 
  
K bodu č. 10 
 
 Pán poslanec PhDr. J. Volný informoval členov komisie o úspešnej výstave konanej  
v Spišskej Novej Vsi – „Planéta, na ktorej žijeme“ a odporučil účasť stredným školám 
v pôsobnosti KSK. 

Pán poslanec A. Halenár sa po opätovnom upozornení odmietol písomne prezentovať 
svojim podpisom na predloženej prezenčnej listine. Uviedol, že pokiaľ to bude uvedené  
v rokovacom poriadku, tak nemá dôvod nepodpísať sa.  Táto skutočnosť má vplyv na krátenie 
výšky mesačnej odmeny poslanca  v zmysle Zásad odmeňovania poslancov.  
 
K bodu č. 11 
 

Po vyčerpaní všetkých bodov programu Mgr. V. Záhorčák zasadnutie komisie ukončil. 

 
 

Uznesenia zo zasadnutia: 
 

Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť: 
 

� Zásady tvorby rozpočtu, rozpočtových opatrení a pravidiel rozpočtového hospodárenia 
KSK 

� Návrh rozpočtu KSK na roky 2010-2012 
� Návrh VZN KSK č. .../2010 o podmienkach poskytovania sociálnych služieb 

a spôsobe určenia úhrady, výške úhrady a spôsobe platenia úhrady za sociálne služby 
v zariadeniach soc. služieb a v zariadeniach  vykonávajúcich opatrenia 
sociálnoprávnej ochrany detí a soc. kurately v zriaď. pôsobnosti KSK 

� Návrh VZN č. ...../2010  o poskytnutí dotácie na prevádzku a mzdy základným 
umeleckým školám, jazykovým školám a školským zariadeniam 

� Odvolanie a delegovanie zástupcov zriaďovateľa do rád škôl a školských zariadení 
v zriaď. pôsobnosti KSK  

� Spolufinancovanie projektov zo štrukturálnych fondov EÚ – Premena tradičnej školy 
na modernú 

� Rámcovú obsahovú náplň Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2010 
� Plán úloh komisií Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2010 
 

 
V  Košiciach 21.1. 2010 
 
Zapísal:  

            
 
              Ing. Štefan Kandráč                                                      Mgr. Viliam Záhorčák           
                tajomník komisie                                                       predseda školskej komisie                             


